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Mihkel Mutt kirjutas Mati Undist raamatu
Kirjastus Fabian andis välja 
Mati Undi elust kõneleva raa-
matu „Liblikas, kes lendas lii-
ga lähedale. Mati Unt ja tema 
aeg“. Autor on Mihkel Mutt. 

Raamatut esitletakse täna Pär-
nus Lydia Koidula muuseumis, 
16. oktoobril Vanemuise väike-
ses majas ja 19. oktoobril Viru 
keskuse Rahva Raamatus. EPL

„Kunagi ei teki väikesel 
Eestil olukorda, kus meie 

kultuuriressursse oleks 
nii palju, et kõik saaksid 
teha sellise kvaliteediga, 

sellisel tasemel ja täpselt 
nii palju seda, mille järele 
neil igatsus ja ambitsioon 
on,“ arvab kultuuriminis-

teeriumi uus kantsler 
Kristiina Alliksaar.
Fotod: Jaanus Lensment

konna organisatsioonidelt tulnud ette-
panekud. Määrust uuendades arvestasi-
me neid ettepanekuid väga suures mahus. 
Määrus sai paindlikum, sest valdkond esi-
tas kõige suurema kriitikana selle, et kul-
tuuri- ja kunstivaldkonnas ei saa toetu-
si jagada Exceli tabeli alusel, kus valem 
ütleb, kui palju üks või teine asutus peaks 
raha saama. Et peab rohkem arvestama 
ekspertide hinnangut. 

Selle muutuse viisime määruse uuen-
damisega sisse. Ekspertidel on suurem 

kaal, säilivad kriteeriumid, on suurem 
läbipaistvus, on võimalik näha, kellele, 
mille jaoks ja mille eest antakse või siis 
ei anta. Kas sellega on valdkond rahul? 
Kindlasti ei ole. Mitte ükski valdkond ei 
ole kunagi rahul, kuni on rahapuudus. Ja 
rahapuudus meie valdkonda jääb. Mitte 
kunagi ei teki väikesel Eestil olukorda, 
kus meil oleks kultuuris nii palju raha, 
et kõik saaksid teha täpselt seda, mille 
järele neil on igatsus ja ambitsioon. Seda 
enam on oluline, et jagaksime oma vähe-
seid vahendeid targalt.
pUue süsteemi alusel ei pea ükski tea-
ter uksi sulgema?
Mul ei saa sel teemal kindlust olla. Me 
ei tea, kui palju üks või teine teater toe-
tust saab. Samamoodi ei tea me, kui pal-
ju on ühel või teisel teatril vaja raha sel-
leks, et oma tegevust jätkata. 
pKas Vene Teatris tehakse mingeid 
struktuurimuudatusi ja/või vaadatakse 
tegevusmaht üle?
Mina esimese kahe kuuga Vene Teatri-
ni veel jõudnud ei ole. Praegu me seal 
ühtegi muudatust ei plaani.
pKas teie hinnangul oleks vaja tegevus-
maht üle vaadata?
Tasub regulaarselt üle vaadata, kuhu 
me nappi raha jagame. Millised on riigi 
prioriteedid, millised ministri prioritee-
did. Ümbervaatamisi välistada ei saa, aga 
praegu Vene Teatriga konkreetset plaa-
ni ei ole.
pEesti spordijuhid, kaasa arvatud kul-
tuuriministeeriumi asekantsler, on paha-
sed, et hasartmängumaksust jääb tipp-
spordil saamata 2,5 miljonit eurot. On teil 
spordisektorile midagi rahustuseks öel-
da? Või jääbki tippsport järgmistel aas-
tatel tagaplaanile?
Ükski kultuuriministeeriumi valdkond 
tagaplaanile kindlasti ei jää. Meie jaoks 
on kõik valdkonnad olulised. 2023. aastal 
kasvas Team Estonia toetus poole miljo-
ni euro võrra, järgmisel aastal ära mida-
gi ei võeta. Küll aga ei tule sinna lisa-
vahendeid.

Mis aga puudutab hasartmängumak-
suseaduses tehtud muudatusi, siis mina 
seal kõrval kahjuks ei olnud. Seda peab 
küsima nende inimeste käest, kes luba-
dusi andsid. Selge on see, et tippsport 
vajab raha.
pTallinna kirjanike maja on Eesti kultuu-
rielule kindlasti väga sümboolse väärtu-
sega. Kui sobilik on teie arvates see, et 
maja seinal asetseb küüditamises osale-
nud Juhan Smuuli bareljeef?
Ajalugu me ringi ei kirjuta ja kirjanike 
liit tegi aprillikuus ise oma otsuse. Mina 
sinna rohkem ei sekku.
pVanemuise käekäik on teile arvatavas-
ti endiselt oluline?
Väga.
pKui heaks valikuks peate te teatrijuh-
ti Aivar Mäed?
Aivar Mäe on kahtlemata minust veel 
palju kogenum kultuurijuht. Teater on 
tema südameasi. Vanemuine on kindlas-
ti heades kätes ja siin ei ole üldse min-
git kahtlust.
pKui frustreeriv see on, et paljud asjad 
on veel nii ebaselged? Te ei osanud täna-
gi mitmele küsimusele vastata.
Kultuurikorraldajana olen töötanud 
üle 20 aasta, ootamatused ja keerulised 
ülesanded mind ei hirmuta. Tuleb otsi-
da lahendusi, küllap need tulevad. Igal 
asjal on oma aeg ja lõpuks saame tea-
da, milleks see hea on, kui mõni lahen-
dus tuleb keeruliselt. Kahju, et mul kõi-
ge kohta veel väga detailseid vastuseid 
ei ole, aga kunagi tulevikus kindlasti. 1

„Konkreetset plaani Vene Teatriga meil ei ole,“ 
ütleb Alliksaar.

Vanemuine on Aivar Mäe 
juhtimisel heades kätes, siin 
ei ole mingit kahtlust.


